



SAQAAN & PARTNERS

Advocates & Legal Consultants

النشرة التشريعية

نوفمبر ٢٠٢٥

Legislative updates

Nov 2025



جِبْرِيلُ الْمَلَكُونْ بَارِت

3

ا- قرار انت رئیس الجمیع و ربه

4

ب- قرار انت مجلس ال وزراء

5

ج- القرارات ال وزاريه

قرارات رئيس الجمهورية

١- قرار رئيس الجمهورية رقم ٦٦٨ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٩ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٦ مكرر بـ

الموضوع : بشأن تعديل بعض احكام قرار رئيس الجمهورية رقم ٦٣١ لسنة ٢٠١٩ ، بشأن تعديل بعض احكام قرار رئيس الجمهورية رقم ٦٣١ لسنة ٢٠١٩ ، بشأن انشاء جامعة خاصة باسم جامعة اللوتس

٢- قرار رئيس الجمهورية رقم ٦٧١ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٩ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٦ مكرر جـ

الموضوع : بشأن تعديل بعض احكام قرار رئيس الجمهورية رقم ٦٣٦ لسنة ٢٠١٩ ، بإنشاء جامعة خاصة باسم جامعة سفنكس

٣- قرار رئيس الجمهورية رقم ٦٦٩ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٩ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٦ مكرر دـ

الموضوع : بشأن تعديل بعض احكام قرار رئيس الجمهورية رقم ٦٣١ لسنة ٢٠١٩ ، بإنشاء جامعة خاصة باسم جامعة اللوتس

٤- قرار رئيس الجمهورية رقم ٥٥٤ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٩ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٧ مكرر اـ

الموضوع : بشأن الموافقة على مذكرة التفاهم واتفاق تسهيل القرض الخاص بالية مساندة الاقتصاد الكلي ودعم الموازنة بين حكومة جمهورية مصر العربية والاتحاد الأوروبي بقيمة ٢ مليارات يورو

٥- قرار رئيس الجمهورية رقم ٣٧ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٢٧ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٨ تابع

الموضوع بشأن الموافقة على اتفاق التعاون المالي لعام ٢٢٠٢ بين حكومة جمهورية مصر العربية وحكومة جمهورية المانيا الاتحادية

٦- قرار رئيس الجمهورية رقم ٤٩٦ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٢٧ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٨ تابع

الموضوع : بشأن الموافقة على البرتوكول المعدل للاتفاقية المبرمة بين حكومة جمهورية مصر العربية وحكومة روسيا الاتحادية بشأن التعاون في بناء وتشغيل محطة طاقة نووية على أراضي جمهورية مصر العربية بالإضافة منظومة الحماية المادية لネット اعمال المقاول العام الروسي

قرار ألت مجلس الوزراء

١- قرار مجلس الوزراء رقم ٤٣٣ لسنة ٢٠٢٥
التاريخ ٢٦ / ١١ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٧ مكرر بـ
الموضوع : بشأن اصدار لائحة تنظيم التصوير الاجنبي داخل جمهورية مصر العربية

٢- قرار مجلس الوزراء رقم ٤٣٣١ لسنة ٢٠٢٥
التاريخ ٢٦ / ١١ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٧ مكرر بـ
الموضوع : بشأن التسجيل التلقائي لغير القادرين ضمن منظومة التأمين الصحي الشامل

٣- قرار مجلس الوزراء رقم ٣٩٧٧ لسنة ٢٠٢٥
التاريخ ٢٦ / ١١ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٤ مكرر
الموضوع : بشأن تمددة عمل لجان حصر المناطق التي بها أماكن مؤجرة لغرض السكنى الخاضعة لادكام القانون رقم ١٦٤ لسنة ٢٠٢٥ المشار اليه لمدة ثلاثة أشهر تبدأ من ٥ / ١١ / ٢٠٢٥

٤- قرار مجلس الوزراء رقم ٤٠٤٩ لسنة ٢٠٢٥
التاريخ ٢٦ / ١١ / ٢٠٢٥

الجريدة الرسمية : العدد ٤٤ مكرر بـ
الموضوع : بشأن إنشاء فروع ومكاتب تمثيل للهيئة العامة للرقابة المالية

القرار ألت الوزارت

أولاً : قرارات وزير العدل

١- قرار وزير العدل رقم ٥٧١٨ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٣ / ١١ / ٢٠٢٥

الوقائع المصرية : العدد ٢٤٣

الموضوع : بشأن تهدئة عمل لجان حصر المنازعات التي بها أماكن مؤجرة لغرض السكنى الخاضعة لاحكام القانون رقم ١٦٤ لسنة ٢٠٢٥ شأن نقل مقر لجنتي التوفيق في بعض المنازعات لمجلسى النواب والشيوخ من مقرهما الحالى بمبنى مجلسى النواب - شارع مجلس الشعب - القاهرة ، إلى المقر الجديد الكائن في مقر مجلس النواب بالعاصمة الإدارية الجديدة - الدور الثالث - زون (٥) - مكتب رقم (261).

٢- قرار وزير العدل رقم ٦١٠٩ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٢٢ / ١١ / ٢٠٢٥

الوقائع المصرية : العدد ٢٦٣

الموضوع : بشأن نقل مقر لجان التوفيق في المنازعات الأولى والثانية والثالثة لوزارة الأوقاف من المقر الحالى إلى المقر الجديد الكائن في شارع مظلوم - باب اللوق - القاهرة

٣- قرار وزير العدل رقم ٦٢٣٧ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٢٢ / ١١ / ٢٠٢٥

الوقائع المصرية : العدد ٢٦٤

الموضوع : بشأن تعديل مسمى وختصاص فرع الدعوى التأديبية لمستوى الإدارة العليا إلى فرع الدعوى التأديبية لمستوى الإدارة العليا بالقاهرة ويختص بدوائر المحكمة التأديبية للعاملين من مستوى الإدارة العليا ومن يعادلهم بالقاهرة ويكون مقره رئاسة الهيئة بمدينة السادس من أكتوبر

ثانياً : قرارات وزير المالية

١- قرار وزير المالية رقم ٤١٧ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٢٣ / ١٠ / ٢٠٢٥

الوقائع المصرية : العدد ٢٣٧ تابع ب

الموضوع : بشأن تعديل بعض احكام اللائحة التنفيذية لقانون الضريبة على القيمة المضافة الصادرة بقرار وزير المالية رقم ٦٦ لسنة ٢٠١٧

٤- قرار وزير المالية رقم ٤٥٨ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٠ / ١١ / ٢٠٢٥

الوقائع المصرية : العدد ٢٥٢ تابع ج

الموضوع : بشأن تعديل بعض احكام قرار وزير المالية رقم ٥٧٨ لسنة ٢٠٢٠ بشأن تشكييل لجان الطعن وبيان مقارها وتحديد اختصاصها المكانى ومكافئات أعضائها

قرار وزير المالية رقم ٤٥٩ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٠ / ١١ / ٢٠٢٥

الوقائع المصرية : العدد ٢٥٣ تابع ج

الموضوع : بشأن تعديل بعض احكام قرار وزير المالية رقم ٣٧٧ لسنة ٢٠٢٢ بشأن تشكييل وختصاصات وممارسة لجان المنازعات الضريبية

ثالثاً : قرارات وزير العمل

١- قرار وزير العمل رقم ١٤٢ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٦ / ١١ / ٢٠٢٥

الواقع المصرية : العدد ٢٤٩

الموضوع : بشأن تعريف عقد العمل

رابعاً : قرارات وزير السياحة

١- قرار وزير السياحة رقم ٨٠١ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٨ / ١١ / ٢٠٢٥

الواقع المصرية : العدد ٢٥٩ تابع

الموضوع : بشأن شروط وضوابط الترخيص بالنمط الثالث من وحدات شقق الاجازات - Holiday Home

خامساً : قرارات الهيئة العامة للرقابة المالية

١- قرار الهيئة العامة للرقابة المالية رقم ٢٢٨ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٤ / ١١ / ٢٠٢٥

الواقع المصرية : العدد ٤٧٣ تابع ب

الموضوع : بشأن ضوابط استثمار شركات تأمين الأشخاص وعمليات تكوين الأموال في المعادن كأحد القيم المالية المنقولة

٢- قرار الهيئة العامة للرقابة المالية رقم ٢٣٠ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٤ / ١١ / ٢٠٢٥

الواقع المصرية : العدد ٤٧٣ تابع ب

الموضوع : بشأن ضوابط قيد شركات وفروع شركات إعادة التأمين لدى الهيئة ومعايير تعامل شركات التأمين العاملة في مصر معها

٣- قرار الهيئة العامة للرقابة المالية رقم ٢٣٦ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٤ / ١١ / ٢٠٢٥

الواقع المصرية : العدد ٤٧٣ تابع ج

الموضوع : بشأن التزام شركات خدمات الإدارة في مجال صناديق الاستثمار بتوفير البنية التكنولوجية وأنظمة الحماية وامن المعلومات اللازمة لربط قاعدة بياناتها مع قاعدة بيانات الهيئة

٤- قرار الهيئة العامة للرقابة المالية رقم ٢٢٩ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٢ / ١١ / ٢٠٢٥

الواقع المصرية : العدد ٤٥٤ تابع (أ)

الموضوع : بشأن القواعد ومعايير المنظمة لمزاولة نشاط إدارة برامج الرعاية الصحية

٥- قرار الهيئة العامة للرقابة المالية رقم ٢٤٣ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٢ / ١١ / ٢٠٢٥

الواقع المصرية : العدد ٤٥٤ تابع (ب)

الموضوع : بشأن تعديل قرار مجلس إدارة الهيئة رقم ١٧٣ لسنة ٢٠١٤ بشأن قواعد وضوابط ممارسة الشركات لنشاط تمويل المشروعات متناهية الصغر

٦- قرار الهيئة العامة للرقابة المالية رقم ٢٤٤ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ١٢ / ١١ / ٢٠٢٥

الواقع المصرية : العدد ٤٥٤ تابع ب

الموضوع : بشأن تعديل قرار مجلس إدارة الهيئة رقم ١١١ لسنة ٢٠٢٠ بشأن قواعد وضوابط مزاولة نشاط تمويل المشروعات المتوسطة والصغيرة للشركات المرخص لها بمزاولة هذا النشاط ومعايير الملاعة المالية وقواعد الرقابة والاشراف عليها

٦- قرار الهيئة العامة للرقابة المالية رقم ٢٤٤ لسنة ٢٠٢٥

التاريخ ٢٠٢٥ / ١٢ / ١١

الواقع المصرية : العدد ٢٥٤ تابع ب

الموضوع : بشأن تعديل قرار مجلس إدارة الهيئة رقم ٢٠٢٠ لسنة ٢١١ بشأن قواعد وضوابط مزاولة نشاط تمويل المشروعات المتوسطة والصغيرة للشركات المرخص لها بمزاولة هذا النشاط ومعابر الملاعة المالية وقواعد الرقابة والشراف عليها

المصادر

- الجريدة الرسمية
- الواقع المصرية

إخلاء مسؤولية

المعلومات الواردة في هذه النشرة حول آخر المستجدات التشريعية في جمهورية مصر العربية تقدم لأغراض معلوماتية فقط ولا تعتبر نصيحة قانونية.

لا يتحمل المكتب أي مسؤولية عن أي تصرف يتم بناءً على هذه المعلومات دون استشارة قانونية مسبقة أو الرجوع إلى المصادر الرسمية.



TABLE OF CONTENT

1-Presidential Decrees.	9
2-Cabinet Decrees.	II
3-Ministerial Decrees.	I2

Presidential Decrees

1-Presidential Decree No. 668 of 2025

Date: 19/11/2025

Official Gazette: Issue No. 46 Bis B

Subject: Amendment of certain provisions of Presidential Decree No. 631 of 2019 concerning the amendment of certain provisions of Presidential Decree No. 631 of 2019 regarding the establishment of a private university named Lotus University.

2-Presidential Decree No. 671 of 2025

Date: 19/11/2025

Official Gazette: Issue No. 46 Bis C

Subject: Amendment of certain provisions of Presidential Decree No. 36 of 2019 regarding the establishment of a private university named Sphinx University.

3-Presidential Decree No. 669 of 2025

Date: 19/11/2025

Official Gazette: Issue No. 46 Bis D

Subject: Amendment of certain provisions of Presidential Decree No. 631 of 2019 regarding the establishment of a private university named Lotus University.

4-Presidential Decree No. 554 of 2025

Date: 19/11/2025

Official Gazette: Issue No. 47 Bis A

Subject: Approval of the Memorandum of Understanding and Loan Facilitation Agreement concerning the Macroeconomic Support Mechanism and Budget Support between the Government of the Arab Republic of Egypt and the European Union, valued at 4 billion Euros.

5-Presidential Decree No. 370 of 2025

Date: 27/11/2025

Official Gazette: Issue No. 48 Supplement

Subject: Approval of the 2022 Financial Cooperation Agreement between the Government of the Arab Republic of Egypt and the Government of the Federal Republic of Germany.

Presidential Decrees

6-Presidential Decree No. 496 of 2025

Date: 27/11/2025

Official Gazette: Issue No. 48 Supplement

Subject: Approval of the Amended Protocol to the Agreement concluded between the Government of the Arab Republic of Egypt and the Government of the Russian Federation concerning cooperation in the construction and operation of a nuclear power plant on the territory of the Arab Republic of Egypt, including the addition of the Physical Protection System to the scope of work of the Russian general contractor.

Cabinet Decrees

1-Cabinet Decree No. 4330 of 2025

Date: 26/II/2025

Official Gazette: Issue No. 47 Bis B

Subject: Issuance of the Regulation Governing Foreign Filming inside the Arab Republic of Egypt.

2-Cabinet Decree No. 4331 of 2025

Date: 26/II/2025

Official Gazette: Issue No. 47 Bis B

Subject: Regarding the Automatic Registration of the Needy within the Universal Health Insurance System.

3-Cabinet Decree No. 3977 of 2025

Date: 2/II/2025

Official Gazette: Issue No. 44 Bis

Subject: Extension of the Mandate of Committees for Surveying Areas Containing Rented Residential Premises Subject to the Provisions of Law No. 164 of 2025, for a period of three months starting from 5/II/2025.

4- Cabinet Decree No. 4049 of 2025

Date: 2/II/2025

Official Gazette: Issue No. 44 Bis B

Subject: Establishment of Branches and Representative Offices of the Financial Regulatory Authority.

Ministerial Decrees

I. Minister of Justice Decrees

1-Minister of Justice Decree No. 5718 of 2025

Date: 3/11/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 246

Subject: Extension of the mandate of committees tasked with surveying areas containing rented residential premises subject to the provisions of Law No. 164 of 2025; and relocation of the conciliation committees for certain disputes from their current headquarters at the House of Representatives building – People's Assembly Street – Cairo, to the new headquarters located in the House of Representatives building in the New Administrative Capital – Third Floor – Zone (5) – Office No. (261).

2-Minister of Justice Decree No. 6109 of 2025

Date: 22/11/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 262

Subject: Relocation of the conciliation committees for the first, second, and third disputes of the Ministry of Endowments from their current headquarters to the new headquarters located at 1 Mazloom Street – Bab Al-Louq – Cairo.

3-Minister of Justice Decree No. 6237 of 2025

Date: 22/11/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 262

Subject: Amendment of the title and jurisdiction of the Disciplinary Case Branch for Senior Management Level to the Disciplinary Case Branch for Senior Management Level in Cairo, with jurisdiction over the disciplinary court circuits for employees of senior management level and their equivalents in Cairo; the headquarters shall be the Authority's Presidency in the Sixth of October City.

II. Minister of Finance Decrees

1-Minister of Finance Decree No. 417 of 2025

Date: 23/10/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 237 Supplement B

Subject: Amendment of certain provisions of the Executive Regulations of the Value Added Tax Law issued by Minister of Finance Decision No. 66 of 2017.

2-Minister of Finance Decree No. 458 of 2025

Date: 10/11/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 252 Supplement C

Subject: Amendment of certain provisions of Minister of Finance Decision No. 578 of 2020 regarding the formation of appeal committees, their locations, spatial jurisdiction, and the compensation of their members.

3-Minister of Finance Decree No. 459 of 2025

Date: 10/11/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 252 Supplement C

Subject: Amendment of certain provisions of Minister of Finance Decision No. 477 of 2022 concerning the formation, jurisdiction, and locations of committees for the resolution of tax disputes.

III. Minister of Labor Decrees

I-Minister of Labor Decree No. 214 of 2025

Date: 6/II/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 249

Subject: Definition of the Employment Contract.

IV. Minister of Tourism Decrees

I-Minister of Tourism Decree No. 801 of 2025

Date: 18/II/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 259 Supplement

Subject: Terms and Conditions for Licensing the Third Category of Holiday Apartment Units (Holiday Homes).

V. Financial Regulatory Authority Decisions

I-FRA Decision No. 228 of 2025

Date: 4/II/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 247 Supplement B

Subject: Regulations for the Investment of Life Insurance Companies and Asset Formation Operations in Metals as One of the Movable Financial Assets.

2-FRA Decision No. 230 of 2025

Date: 4/II/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 247 Supplement B

Subject: Regulations for the Registration of Reinsurance Companies and Branches with the Authority and the Standards Governing the Interaction of Insurance Companies Operating in Egypt with Them.

3-FRA Decision No. 236 of 2025

Date: 4/II/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 247 Supplement C

Subject: Obligation of Management Service Companies in the Field of Investment Funds to Provide the Necessary Technological Infrastructure, Protection Systems, and Information Security to Link Their Databases with the Authority's Database.

4-FRA Decision No. 229 of 2025

Date: 12/II/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 245 Supplement A

Subject: Rules and Standards Regulating the Practice of Health Care Program Management Activities.

5-FRA Decision No. 243 of 2025

Date: 12/II/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 254 Supplement B

Subject: Amendment of the Board of Directors Decision No. 173 of 2014 Regarding the Rules and Controls for Companies Engaged in Microfinance Activities.

6-FRA Decision No. 244 of 2025

Date: 12/11/2025

Official Gazette (Al-Waqa'i' Al-Masriyya): Issue No. 254 Supplement B

Subject: Amendment of the Board of Directors Decision No. 211 of 2020 Regarding the Rules and Controls for Companies Licensed to Engage in Financing Medium and Small Enterprises, Including Financial Solvency Standards and Supervisory and Regulatory Rules.

Sources

Official Gazette

Al-Waqa'i' Al-Masriyya (The Egyptian Gazette)

Disclaimer

The information contained in this bulletin regarding the latest legislative developments in the Arab Republic of Egypt is provided for informational purposes only and does not constitute legal advice.

The firm shall not be held responsible for any actions taken based on this information without prior legal consultation or reference to the official sources.



SAQAAN & PARTNERS

Advocates & Legal Consultants

Saqaan & Partners is a law firm established and registered under No. 211 with the Egyptian Bar Association, in accordance with the provisions of the Egyptian Advocacy Law No. 17 of 1983.